
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-07-16 15:33:35

Directorul general al Termoenergetica: Situatia financiara a companiei e foarte

dificila

Situatia financiara a Termoenergetica Bucuresti SA este "foarte dificila", iar demersurile pentru

recuperarea a peste 500 de milioane de lei de la Primaria Capitalei initiate de reprezentantii companiei în

urma cu câteva luni sunt absolut necesare, a declarat directorul general al companiei, Claudiu Cretu.

 

"Situatia financiara si tehnica, dar mai ales financiara a companiei Termoenergetica este una foarte dificila.

Compania are datorii de peste 500 de milioane de lei catre furnizori si totodata are de încasat peste 500 de milioane

de lei de la Primaria Municipiului Bucuresti. (...) Se tot discuta de blocarea conturilor Primariei într-o cheie

politica. Nu este cazul. Repet, sunt demersuri legale, care au fost initiate acum doua-trei luni, nu au legatura cu

noua conducere sau cu fosta conducere, sunt doar demersuri legale pe care o companie le face pentru a recupera

sumele necesare functionarii", a spus Claudiu Cretu, într-o conferinta de presa.

 

Directorul a afirmat ca nu este vorba despre popriri pe conturi sau executare silita, ci de faptul ca reprezentantii

Termoenergetica au solicitat ministerelor Dezvoltarii si Finantelor directionarea catre Termoenergetica a cotelor

defalcate din impozitul pe venit ce ar fi revenit Primariei Capitalei pentru a recupera cele peste 500 de milioane de

lei datorate de Municipalitate.

 

"Conform OG 36, s-a solicitat catre Ministerul Dezoltarii si Ministerul de Finante emiterea unui ordin comun prin

care sa se aloce aceste sume catre Termoenergetica. (...) O companie de o asemenea magnitudine (...) nu poate

functiona cu 3 lei în conturi. Faptul ca s-a mers în ultimii ani cu conturi poprite si RADET a intrat în faliment, apoi

Termoenergetica într-un an si ceva a avut pierderi, are pierderi, nu are banii necesari pentru reparatii, ne va duce la

situatia în care nu mai putem furniza acest serviciu", a declarat Claudiu Cretu.

 

El a subliniat ca este nevoie de investitii si de reparatii si a mentionat ca în fiecare ora 1.500-2.000 de tone de apa

fierbinte curg în subsolul Bucurestiului. Claudiu Cretu a punctat ca este nevoie de centrale eficiente, tranzitie

energetica, integrare de solutii regenerabile.

 

"Toate proiectele au nevoie de cofinantare (...). În urmatoarea perioada e foarte important sa se demareze proiectul

cu finantare europeana pentru reabilitarea tevilor (...), dar pâna atunci (...) încercam pe fostul amplasament al

Centralei Titan sa instalam de urgenta niste cazane care pot aduce aport de energie termica pentru partea de

nord-est a Bucurestiului, care e greu încercata", a afirmat directorul general.

 

Acesta a atras atentia ca este un circuit financiar care trebuie însanatosit.

 

"ELCEN e în insolventa, are datorii la masa credala de 630 de milioane si are datorii curente, nu mai stiu situatia la

zi, dar avea datorii curente de 500 si ceva de milioane, deci toti acesti bani merg în mare parte pe lant si înseamna

plata gazelor naturale (...) Primaria are datorii catre Termoenergetica, Termoenergetica datorii catre ELCEN,

ELCEN în insolventa datorii catre Romgaz, Transgaz", a spus Claudiu Cretu.

 

El a afirmat ca în ultimii 10-15 ani sistemul de termoficare a fost subfinantat, ceea ce a dus la degradarea sa.

 

Primarul general Nicusor Dan si-a exprimat speranta, pe 14 iulie, dupa întrevederea cu edilii de sector pe tema

deseurilor, ca nu vor fi directionate cu prioritate catre Termoenergetica cotele defalcate din impozitul pe venit, asa

cum a solicitat compania Ministerului Dezvoltarii.

 

"Este un mecanism care spune ca, în situatia în care o autoritate publica locala nu si-a platit în ceea ce priveste
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prevederile bugetare obligatiile catre operatorul de termoficare, acesta poate sa solicite un ordin comun prin care

cotele defalcate sa fie duse cu prioritate catre respectivul operator de termoficare si de-abia restul sa vina la

Primaria Generala. Dupa cum stiti, este o solicitare facuta de noua conducere a Termoenergeticii catre minister.

Ministerul a pus ordinul în dezbatere pe 6 iulie zece zile. Suntem în cele cele 10 zile. Eu sper ca acest lucru sa nu

se întâmple. (...) Veniturile municipalitatii vin în mare parte din aceste cote defalcate", a afirmat Nicusor Dan. 
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